
Protokół Nr II.2024 

z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej w dniu 25 maja 2024 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. Dariusz Chwiałkowski o godzinie 13
00  

otworzył sesję i po powitaniu wszystkich  oświadczył, że na sesji obecnych jest 

12 radnych (nieobecni radni: Maciej Krupa, Krzysztof Krupa i Krzysztof 

Bodzioch), co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że  sesja jest rejestrowana                       

i transmitowana w internecie,  a głosowanie odbędzie się przy użyciu urządzeń 

do głosowania.  

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych: czy zgłaszają inne propozycje do 

porządku obrad sesji? 

 

Radni nie zgłosili żadnych wniosków do zmiany porządku obrad sesji. 

 

Przedstawienie porządku obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu I sesji Rady Gminy. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych      

w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

działania Komendy Powiatowej Policji w Słubicach w 2023 roku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia Gminy Górzyca do programu 

resortowego Ministra Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty 

osoby z niepełnosprawnością” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego 

edycja 2024. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII.52.2015 Rady Gminy 

Górzyca w sprawie przystąpienia Gminy Górzyca do Stowarzyszenia 

„Zielona Dolina Odry i Warty” z siedzibą  w Górzycy. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Górzyca 

do Zgromadzenia Związku Międzygminnego pod nazwą „Celowy Związek 

Gmin CZG-12”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Górzyca na 

2024 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Górzyca na lata 2024-2029. 



12. Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Celowego Związku 

Gmin CZG-12. 

13. Sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach                 

w 2023 roku. 

14. Pisemne interpelacje i zapytania radnych. 

15. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści złożonych interpelacji                 

i  zapytań od poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na nie.  

16. Wolne wnioski i informacje.  

17. Sprawozdania komisji Rady o ich pracach w okresie międzysesyjnym lub              

w sprawach projektów uchwał. 

18. Zakończenie obrad II sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1, 2,  

Zrealizowano na wstępie. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu I sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół został zamieszczony na 

stronie BIP i spytał  czy radni zgłaszają uwagi do protokołu  z obrad I sesji Rady 

Gminy. 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu  i w wyniku głosowania jawnego protokół 

Nr I.2024 został przyjęty jednogłośnie 12 głosami „za”. 

 

Wyniki imienne z głosowania oraz płyta z transmisją obrad stanowią załącznik 

do protokołu. 

 

Ad. 4 

Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych                 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w okresie od pierwszej 

inauguracyjnej sesji moje działania skupiały się na zapoznaniu się z moimi 

obowiązkami związanymi z pełnieniem funkcji przewodniczącego. Odbył 

spotkania organizacyjne z Wójtem Gminy oraz Sekretarzem Gminy. Zapoznał 

się z dokumentacją związaną ze zwołaniem II zwyczajnej sesji Rady. 

 

Ad. 5 

Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Informacje przedstawił i omówił Wójt Gminy Tomasz Stupienko. 

 



Wójt Gminy po przedstawieniu informacji z działalności w okresie 

międzysesyjnym poinformował o zaproszeniu z okazji Dnia samorządu 

terytorialnego, przez Prezydenta RP Pana Andrzeja Dudę jednego                                

z najmłodszych w Polsce radych radnego Macieja Krupa, który obecnie jest w 

Warszawie i jutro odbędzie się uroczyste spotkanie z radnymi. Ponadto Wójt 

specjalnym okolicznościowym medalem „30 lecia” wyróżnił osobę najstarszego 

radnego Ryszarda Dębińskiego za działalność w samorządzie i Radzie Gminy, 

od 7 czerwca 1990 r., kiedy to złożył po raz pierwszy ślubowanie                        

i obejmując mandat radnego Rady Gminy Górzyca. 

Wójt wraz z Przewodniczącym wręczył radnemu Ryszardowi Dębińskiemu list 

gratulacyjny wraz z okolicznościowym medalem. 

 

Radny Ryszard Dębiński podziękował za wyróżnienie i docenienie jego pracy 

społecznej. 

 

Ad. 6 

Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

działania Komendy Powiatowej Policji w Słubicach w 2023 roku. 

 

Sprawozdanie przedstawił i omówił Z-ca Komendanta Komendy Powiatowej 

Policji komisarz Piotr Marycki. 

 

Radny Ryszard Dębiński podziękował za dzielnicowego, który pracuje w terenie 

Gminy Górzyca, który jest otwarty na ludzi i dobrze wykonuje swoje zadania. 

Jest otwarty na każda współpracę i jest zaangażowany w każdym temacie. 

Ponadto radny zwrócił uwagę na problem związany z wyścigami 

samochodowymi w godzinach 21 – 22 na odcinku drogi Górzyca Owczary oraz 

problem mieszkańców ulicy Rzepińskiej gdzie pojazdy wjeżdżające do Górzycy 

pędzą z dużą prędkością. Radny powiedział, że kiedyś policja częściej pojawiała 

się na drogach z radarem, w tej chwili bardzo rzadko można trafić na taką 

kontrolę. 

Odpowiadając na pytania radnego Komisarz Marycki podziękował za opinie 

dotycząca osoby dzielnicowego i poinformował, że problemy kadrowe 

powodują zmniejszeniem się aktywności i kontroli policji na drogach. Kontrole 

są prowadzone ale rzadziej. Pan komisarz poinformował, że Komenda 

Powiatowa Policji ma utworzona specjalną internetową aplikację p.n. „krajowa 

mapa niebezpieczeństwa”, która ułatwia kontakt z policją i dokonywanie 

zgłoszeń, problemów. Powoduje również, że wszelkie zgłoszenia dotyczące 

zagrożeń w ruchu drogowym są przekazane skutecznie wraz umiejscowieniem 

na geoportalu. Na podstawie tych zgłoszeń prowadzony jest monitoring w celu 

wykluczenia istniejących zagrożeń. Na pewno temat wyścigów drogowych 

zostanie przekazany Naczelnikowi Ruchu Drogowego i patrole zostaną 

wznowiono w miarę możliwości. 



 

Radny Ireneusz Grzesiak powiedział, że jako Prezes EM w Górzycy jest w 

stałym kontakcie z Dzielnicowym i faktycznie potwierdza dobrą współprace z 

nim. Ponadto radny stwierdził, że taki patrol na pewno jest konieczny na osiedlu 

Kwiatowym, szczególnie w okolicy placu zabaw dla dzieci, gdzie w godzinach 

nocnych młodzież organizuje głośne imprezy, libacje i demoluje ten plac zabaw. 

Niedawno wykonano tam remont ogrodzenia, koszt 40 tys. zł i niestety jest już 

zdewastowane. 

Komisarz stwierdził, że również w tym przypadku zgłoszenia byłby skuteczne. 

Powiedział, że będą się starali patrolować te okolice. 

 

Radny Ireneusz Grzesiak zwrócił uwagę na niebezpieczny wyjazd z osiedla. 

Radny dodał, że dokonywał już zgłoszenia w tej sprawie, ale jak do tej pory nic 

się nie robi, a jego zdaniem wystarczyło by postawić lustro. 

Pan komisarz powiedział, że ten temat przekaże. 

 

Wójt Gminy stwierdził, że może w przyszłości dobrą praktyką będą zgłoszenia 

jako radni. Wójt poinformował o projektach, które będą realizowane z zakresu 

bezpieczeństwa; 

- oświetlenie przejść dla pieszych; 

- monitoring w miejscach publicznych. 

 

Godz. 13
46

 – radny Michał Bieniowski opuścił obrady sesji – obecnych jest 11 

radnych. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiane sprawozdanie zostało 

pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Sfery Socjalnej i otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pytanie z posiedzenia komisji stałych 

zgłoszone przez radnego Macieja Krupa: Czy możliwe byłoby przeprowadzenie 

spotkania z mieszkańcami Gminy Górzyca dotyczącego  bezpieczeństwa w 

internecie, przestępczości w sieci. 

Komisarz Piotr Marycki w odpowiedzi na pytanie poinformował, że możliwe 

jest przeprowadzenie takich spotkań z mieszkańcami Gminy Górzyca. Termin i 

miejsce zostanie jeszcze doprecyzowane. 

 

Radny Ryszard Dębiński zapytał czy policja może wnioskować do Zarządu 

Dróg  zamontowanie t.zw. spowalniaczy prędkości? 

Komisarz odpowiedział, że policja występuje do Zarządu Dróg o zastosowanie 

np. oznakowania zmian organizacji ruchu drogowego, szeroko pojętego 

bezpieczeństwa na drodze. Jest to odcinek Generalnej Dyrekcji Dróg                               

i Autostrad. Te drogi mają swoje specjalne obostrzenia i oznakowania, które są 

określone w Krajowym Programie Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego i jak 



Wójt powiedział doświetlenie przejść dla pieszych jest obowiązkowe na tych 

odcinkach. Zastosowanie progów zwalniających nie wszędzie może zostać 

zastosowane i na drogach krajowych i autostradach jest to niemożliwe. 

 

Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

jawne przyjęcie Sprawozdania ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego 

na terenie działania Komendy Powiatowej Policji w Słubicach w 2023 roku. 

 

Ww. sprawozdanie zostało przyjęte  11 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw” i 

0 głosów „wstrzymujących” /sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Godz. 13
56

 – radny Michał Bieniowski wrócił na obrady sesji – obecnych jest 12 

radnych. 

 

Ad. 7 

Podjęcie  uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Górzyca do programu 

resortowego Ministra Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby z 

niepełnosprawnością” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego edycja 2024. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej Edyta Danicka. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Sfery Socjalnej i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący rady podda pod głosowanie jawne 

przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Górzyca do programu 

resortowego Ministra Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby z 

niepełnosprawnością” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego edycja 2024. 

 

Ww. uchwała Nr II.14.2024 została podjęta 12 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 8 

Projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII.52.2015 Rady Gminy 

Górzyca w sprawie przystąpienia Gminy Górzyca do Stowarzyszenia „Zielona 

Dolina Odry i Warty” z siedzibą  w Górzycy. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka. 

 



Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez  Komisję Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 

Komunalnej i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII.52.2015 Rady Gminy 

Górzyca w sprawie przystąpienia Gminy Górzyca do Stowarzyszenia „Zielona 

Dolina Odry i Warty” z siedzibą  w Górzycy. 

 

Ww. uchwała Nr II.15.2024 została podjęta  12 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”/kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 9 

Projekt  uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Górzyca do 

Zgromadzenia Związku Międzygminnego pod nazwą „Celowy Związek Gmin 

CZG-12”. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez  Komisję Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 

Komunalnej i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

przyjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Górzyca do 

Zgromadzenia Związku Międzygminnego pod nazwą „Celowy Związek Gmin 

CZG-12”. 

 

Ww. uchwała Nr II.16.2024 została podjęta  12 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 10 

Projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Górzyca na 

2024 rok. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez  Komisję Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 

Komunalnej i otworzył dyskusję. 

 



Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Górzyca na 

2024 rok. 

 

Ww. uchwała Nr II.17.2024 została podjęta  12 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”/kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu . 

 

Ad. 11 

Projekt  uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Górzyca na lata 2024-2029. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez  Komisję Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 

Komunalnej i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Górzyca 

na lata 2024-2029. 

 

Ww. uchwała Nr II.18.2024 została podjęta  12 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” . 

 

Ad. 12 

Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Celowego Związku 

Gmin CZG-12. 

 

Informację przedstawiła i omówiła Inspektor ds. gospodarki odpadami, 

gospodarki przestrzennej i dróg Ewelina Pakos. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez  Komisję Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 

Komunalnej i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady pod głosowanie jawne przyjęcie 

Informacji w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Celowego Związku 

Gmin CZG-12. 

 

Ww. Informacja została przyjęta  12 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”               

i 0 głosów „wstrzymujących” . 

 



Ad. 13 

Sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach                 

w 2023 roku. 

 

Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej 

Kamila Ossowska. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Syktus odczytała protokół z kontroli 

Warsztatu Terapii Zajęciowej, przeprowadzonej zgodnie z planem pracy komisji 

na 2024 rok /protokół stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez  Komisję Sfery Socjalnej i otworzył dyskusję. 

 

Wójt Gminy powiedział, że miał okazję poznać pracę WTZ. Dodał, że 

inicjatywy jednostki są spektakularne (pomoc przy montażu ławek) i bardzo 

cieszą. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady pod głosowanie jawne przyjęcie 

Sprawozdania z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Żabicach   w 2023 

roku. 

 

Ww. sprawozdanie zostało przyjęte  12 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”               

i 0 głosów „wstrzymujących” /sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 14 

Pisemne interpelacje i zapytania radnych. 

 

Brak. 

 

Ad. 15 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści złożonych interpelacji                 

i zapytań od poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na nie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść odpowiedzi na interpelacje 

zgłoszone przez radnego Rafała Baran na LIX sesji w miesiącu kwiecień 

dotyczące poprawy bezpieczeństwa  na drodze nr 1313F i nr 1316F zostały 

przekazane  do zarządcy dróg wg właściwości, czyli do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Słubicach.  

 

Ad. 16 

Wolne wnioski i informacje. 

 



- Radny Ryszard Dębiński poprosił, aby poinformować mieszkańców o tym że 

są zakupione defibrylatory i są dostępne dla mieszkańców gminy. Informacje 

mogłyby zostać zamieszczone na stronie internetowej gminy jak również w 

formie tabliczek informacyjnych na obiektach, informujące o dostępności 

takiego sprzętu. 

Wójt w odniesieniu do zapytania radnego powiedział, że docierają do niego 

zapytania w tej sprawie i poinformował, że są defibrylatory dostępne, m.in. w 

Urzędzie Gminy, Gminnym Ośrodku Kultury. Są dostępne w godzinach 

urzędowania i pracy. Wójt stwierdził, że potrzebny by był defibrylator ogólnie 

dostępny dla mieszkańców. Musimy ten temat rozważyć, zwłaszcza że 

montowane będą kamery w niedługim terminie. Jest to temat do zastanowienia, 

zwłaszcza że rozważa się zamontowanie tych kamer więcej i rozważane jest 

przystąpienie do projektów w tej sprawie. Wójt powiedział, że będzie miał ten 

temat na uwadze. 

 

- Radny Ryszard Dębiński w imieniu mieszkańców ulicy Różanej  dziękuje za 

błyskawiczne usunięcie awarii. 

 

- Wójt Gminy powiedział, że po rozmowie z Panem Komendantem KPP chce 

zaproponować, aby każdy z radnych przesłał swoje obserwacje, problemy, 

niebezpieczne zdarzenia na email do Pani Sekretarz. Te zgłoszenia będą 

przekazane do policji. 

- Wójt przekazał informacje dotyczące problemu z wodociągiem w 

miejscowości Pamięcin. Stwierdził, że miejscowość nie jest duża, ale wydajność 

hydroforni nie zabezpiecza potrzeb w tym zakresie. Możliwe jest oczyszczenie 

ok 50 m
3
 wody, a ostatnim okresie jej zużycie bardzo wzrosło i dobowo jest to 

ilość ok 200 m
3
. Wstępnie wykluczona została awaria powodująca uciekanie 

wody. Ten temat jest sprawdzany, duży pobór wody jest spowodowany 

działaniami ludzi. Ten problem jest monitorowany, cały czas są podejmowane 

działania w celu wyjaśnienia tej sytuacji i załatwienie problemu. Zakład 

Gospodarki Komunalnej  ponosi duże koszty w związku z tym problemem. 

Kontrole Sanepidu. Woda, która jest nieprzefiltrowana stanowi zagrożenia. 

Aktualne w wodę mieszkańców Pamięcina zaopatrują trzy beczkowozy. Wyniki 

z badania wody są niestety niekorzystne, kolejne badanie wody odbędzie się w 

poniedziałek. Wszystkie działania są skierowane na poprawę tej sytuacji                     

i likwidacje istniejącego problemu. Wójt dodał, że ten wyciek to nie jest awaria. 

 

- Sekretarz Gminy Anna Kwik-Judycka przypomniała radnym o obowiązku 

złożenia oświadczeń majątkowych w terminie 30 dni od dnia złożenia 

ślubowania czyli do 7 czerwca 2024 r. . Poinformowała, że jeżeli radni będą 

mieli problem to służy pomocą.  

 

Ad. 17 



Sprawozdania komisji Rady o ich pracach w okresie międzysesyjnym lub                    

w sprawach projektów uchwał. 

Brak. 

 

Ad. 18 

Zakończenie obrad II sesji Rady Gminy. 

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad sesji Rady Gminy i brak dalszej 

dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady  II sesji Rady Gminy 

/godz. 14
40

.  

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Insp. ds. sam. Grażyna Markowska 

 

        Przewodniczący Rady 

              (-)Dariusz Chwiałkowski 
 


